
Aan: Alle raadsleden van de gemeente Oldambt 

 
Van:  Dorpsbelangenverenigingen van Finsterwolde, Beerta, Nieuw Beerta, Drieborg,  

Bad Nieuweschans, Oostwold, Midwolda, Ganzedijk-Hongerige Wolf 

 

Finsterwolde, 30 augustus 2022 

 

Geachte leden van de raad, 

 

Zoals u ongetwijfeld weet, is het college van zins grote bedragen te bezuinigen binnen de sport. Daarbij 
heeft het college nu aangegeven dat het sluiten van het sportcomplex op de Hardenberg (zwembad en 
sporthal) de voorkeur heeft van het college. U kunt zich voorstellen, dat dit bericht als een bom is 
ingeslagen bij de bevolking van niet alleen Finsterwolde en Beerta maar ook van alle omringende dorpen 
in de gemeente Oldambt. Temeer omdat slechts 2 decennia geleden deze voorziening is gerealiseerd om 
de leefbaarheid in de kleine kernen en het in ontwikkeling zijnde woongebied Het Riet te kunnen blijven 
waarborgen. 

 

Eer wij verder zullen ingaan op het voorgenomen besluit maken we even een uitstapje naar het 
coalitieakkoord 2022-2026 Zaaien en Oogsten en de besluitvorming met betrekking tot de bezuinigingen. 
Immers, er moet nog een concreet besluit genomen worden over de sluiting van de Hardenberg. 
Ofschoon de gemeenteraad wel degelijk een besluit heeft genomen over de cijfers (op voorstel van het 
college overigens) heeft de raad nog geen besluit genomen over de concrete invulling daarvan. 

 

Collegeprogramma Zaaien en Oogsten 

In het collegeprogramma beschrijft het bestuur van de gemeente Oldambt hoe zij in de raadsperiode 
2022-2026 denkt de gemeente te gaan besturen. In het onderstaande wordt kort ingegaan op de 
bestuurlijke waarden, de visie op de lokale democratie en het beleid met betrekking tot sport. 

 

Bestuurlijke waarden 

Eén van de bestuurlijke waarden waar het college waarde aan hecht is dat men gebruik maakt van 
nieuwe vormen van democratie, gericht op een grotere betrokkenheid van inwoners; nieuwe vormen die 
de afstand tussen inwoners en raad verkleint. We laten graag aan uw verbeelding over of de bevolking 
(voldoende) betrokken is bij het voorgenomen besluit om over te gaan tot sluiting van de Hardenberg met 
als enige motivering dat daarmee in eenmaal € 500.000,00 bezuinigd kan worden. 

 

Lokale democratie 

In het collegeprogramma wordt geschreven dat het bestuur van de gemeente Oldambt samen met de 
inwoners wil werken aan de toekomst van Oldambt. We willen inwoners ruimte geven om mee te denken 
en mee te doen. Ook hiervan laten wij graag aan u in hoeverre u van mening bent dat dit in het geval van 
het voorgenomen besluit om over te gaan tot de sluiting van de Hardenberg ook zo is geweest. 

 

Sport en bewegen 

Het bestuur is van mening, dat sport belangrijk is voor de gezondheid van inwoners en draagt bij aan de 
leefbaarheid. Hoewel een open deur zijn wij het daar natuurlijk van harte mee eens. Maar dan wordt het 
spannend.  

 
De gemeente Oldambt heeft een relatief groot aantal sportvoorzieningen, waaronder meerdere 
zwembaden en sporthallen. Dit kost in vergelijking met andere gemeenten relatief veel geld. Daarom is 
een bezuiniging hierop één van de maatregelen in het herstelplan. Dit herstelplan is enkele jaren geleden 
vastgesteld (11 november 2019 om precies te zijn en is na te lezen op de site van de gemeente Oldambt) 
en is nodig om weer een financieel gezonde gemeente te worden. Er is onderzocht hoe de bezuiniging 
kan worden gehaald met zo min mogelijk pijn voor de samenleving. Rond de zomer van 2022 zal een 
voorstel worden voorgelegd. Naar verwachting ontkomen we er niet aan dat één of meer voorzieningen  
- zwembad(en) en/of sporthal - zullen moeten worden gesloten. 

 



 

 

 

 

 

Dan schetst het bestuur een perspectief. “We werken aan een perspectief voor de langere termijn, waarbij 
sportvoorzieningen op een aantrekkelijke en toekomstgerichte wijze kunnen worden aangeboden. Wij 
denken hierbij aan Omnisport. Een Omnisportvoorziening zal er niet direct over een aantal jaren staan. Wij 
denken aan een voorziening die in de loop der jaren stukje bij beetje wordt opgebouwd en uitgebreid. Bij 
deze ontwikkelingen vinden we het belangrijk dat sport(voorzieningen) voor iedereen bereikbaar blijft!” 

 

Heel bijzonder. Voorzieningen sluiten en dan werken aan een nieuwe voorziening die er “niet over een 
aantal jaren zal staan”. Dus eerst alles wegbezuinigen en dan bouwen aan iets nieuws. We vragen ons af 
of dit wel de juiste volgorde is. 

 

Besluitvorming 

Het college doet het voorkomen dat uw raad, die in november 2019 voor het herstelplan heeft gestemd 
daarmede tevens heeft besloten tot het sluiten van de Hardenberg. Het sluiten van de Hardenberg met 
als enige motivering, dat daarmee in één keer € 500.000,00 bezuinigd kan worden is een harde, koude 
en zeker niet uitgebalanceerd besluit. Let wel, is eenmaal een voorziening uit een kern wegbezuinigd, 
een voorziening notabene, die is gerealiseerd om de leefbaarheid in de genoemde kernen maar ook in 
de wijdere omgeving te behouden en te stimuleren, dan komt deze voorziening niet meer terug. Met 
andere woorden ‘bezint eer ge bezuinigt’. 

 

Bent u gehouden te stemmen voor het aan u voor te leggen besluit? NEE. U kunt een ander besluit 
nemen. Dat is uw eigen bevoegdheid. U gaat daarover. Het college zal u voorhouden dat u dan met een 
alternatief moet komen. Dat kan toch en als u dit nu doet samen met de inwoners en de instellingen en 
sportverenigingen dan voldoet u tevens aan een van de bestuurlijke waarden waar zo van wordt 
opgegeven in het collegeprogramma en versterkt u het vertrouwen in de lokale democratie.  

 

En is het erg wanneer u de besluitvorming omtrent het sluiten van voorzieningen opschort en daarmee 
een tekort ontstaat? NEE. U gaat daarover. Het college zal u voorhouden dat de provincie daar niet blij 
mee zal zijn en dat we wellicht onder toezicht komen. Dat zal. De provincie is de toezichthouder over de 
gemeentelijke financiële huishouding en moet daar ook iets van vinden. Maar de provincie zal ook oog 
hebben voor de bevolking van onze mooie gemeente en zijn behoefte aan leefbaarheid en de 
toegankelijkheid van sportvoorzieningen. 

 

Oproep 

Leden van de gemeenteraad van de gemeente Oldambt, neem geen onomkeerbare besluiten. Sterker 
nog, stel een eventueel te nemen besluit over sluiting van welke voorziening dan ook enige jaren uit en 
ga met de bevolking en sportverenigingen van het Oldambt serieus in gesprek over de toekomst en maak 
gebruik van de kennis, kunde en vooral betrokkenheid van de bevolking. 

 

Wij wensen u als raadslid heel veel wijsheid! 

 

Met vriendelijke groet, 
Namens de dorpsbelangenverenigingen van Finsterwolde, Beerta, Nieuw Beerta, Drieborg,  
Bad Nieuweschans, Oostwold, Midwolda, Ganzedijk-Hongerige Wolf 

 

 

André Hateboer 

 




